

Gender Studies Concentration

Co-offered by Faculty of Arts & Faculty of Social Sciences

1. Overview

The GS Concentration, first of its kind at HKBU, aims at delivering a unique opportunity for students to add breadth to their major studies, through being exposed to the way gender intersects with a variety of spheres of knowledge, power relations, and professional settings.

2. Year of Implementation

From Semester 2, AY2016/17

3. Targeted Students

The Concentration is open to all UGC-funded undergraduate students at HKBU.

4. Study Goals

After completing the Gender Studies Concentration, you will be able to:

- Analyze in a systematic manner the social and cultural construction of gender in our own and other contexts from a variety of disciplinary perspectives;
- Explain gender biases in society, knowledge, media, social justice, and everyday life;
- Research on gender issues as they intersect with the hierarchies of class, ethnicity, sexuality, and with national and global formations, and so on.

5. Possible Career Prospects

Governmental programs, legal infrastructures, NGO-led initiatives, cultural programmes, the financial industry, education, communication, tourism, etc.

6. Further Study Prospects

Further study in the humanities and social sciences subjects, including in linguistics, literature, cultural studies, history, philosophy, translation, education, law, sociology, and social work in universities from Hong Kong and abroad.

7. Structure of the Concentration

Concentration	Units
One required course	3
Six elective courses	18
Total Units	21

➤ **Special Notes:**

- Students must take ONE required course and SIX elective courses to fulfill the Concentration requirements.
- Students who have successfully accumulated 21 units required by the concentration programme may apply for graduation with concentration in March of their final year.
- To ensure interdisciplinary diversity, students should choose the six elective courses by observing the following requirements:
 - At least four of the courses should be at 3000-level or above;
 - Choose courses from two or more Offering Departments.

➤ **Required Course (to be offered in every Semester 2, starting from AY 2017/18)**

GEND 3005 Gender, Society, Culture

➤ **Elective Course List**

A list of currently offered electives will be released at the beginning of each semester. More relevant courses will be added in the future.

8. Programme Advising

Academic Advising

Prof. John ERNI (Co-Chair), Head of HMW

Prof. Clara HO (Co-Chair), Head of HIST

Prof. Stuart CHRISTIE, Head of ENG

Dr. CHOW Yiu Fai, HMW

Dr. HUNG Suet Lin, Associate Head of SOWK

Dr. Odalia WONG, SOC

Administrative Advising

Miss Fiona LU Fang, HMW

Frequently Asked Questions

1. ① When will the Gender Studies Concentration required course be offered?
☞ The required course “*Gender, Society, Culture*” will be offered once every 2nd semester of the academic year, starting from Semester 2, 2017/18.
2. ① I took a gender-related course in Semester 1, 2016/17, will it be counted toward the Gender Studies Concentration?
☞ The Gender Studies Concentration will update its elective course list each semester. Only courses taken in or after Semester 2, 2016/17 are counted toward the Concentration.
3. ① May I double count my major elective course as a Gender Studies Concentration elective course?
☞ Double counting is not allowed.
4. ① I will graduate in Semester 2, 2016/17, am I qualified to claim the Gender Studies Concentration before I graduate?
☞ As the required course will not be offered until Semester 2, AY2017/18, the graduate class of 2017 unfortunately will not be able to claim the Concentration. The graduate class of 2018 will be the first cohort eligible to claim the Concentration provided they fulfill the Concentration requirements.
5. ① I fulfilled the Gender Studies Concentration requirements, when shall I claim it?
☞ Students who have successfully accumulated 21 units required by the concentration programme may apply for graduation with concentration in March of their final year.

9. Contact Information

If you have any enquiries regarding the Gender Studies Concentration, please contact us at gender@hkbu.edu.hk or (852) 3411 5538.

Website: gender.hkbu.edu.hk

Gender Studies Concentration Management Committee

性別研究專修課程

由文學院及社會科學院聯合提供

1. 概述

香港浸會大學創辦本地高等學府首項性別研究專修課程，旨在為學生拓展學術視野提供獨特機會，學生可藉此接觸性別與多樣領域的交匯，包括知識領域、權力關係領域以及工作場合。

2. 生效日期

2016/17 學年第二學期

3. 學生對象

此專修課程開放給大學資助委員會資助之浸大本科學生

4. 學習目標

完成性別研究專修課程，您將可以：

- 從多學科角度系統分析在香港以及其他環境下性別的社會及文化結構；
- 詮釋社會、知識、媒體、社會公義及日常生活中的性別偏見；
- 研究性別議題與階級、民族、性取向、國家和全球結構等課題的交匯。

5. 就業可能

政府項目、法律機構、非政府組織倡議、文化工作、金融界、教育界、傳媒界、旅遊界等。

6. 進修機會

香港及海外大學之人文及社會科學領域進修，包括語言學、文學、文化研究、歷史、哲學、翻譯、教育、法律、社會學，社會工作等科目。

7. 課程結構

科目	學分
一門必修科目	3
六門選修科目	18
總學分	21

➤ 注意事項

- 同學須完成一門必修科目和六門選修科目以達到專修要求。
- 同學修畢專修課程要求的 21 學分，可於在學最後一個學年的三月份申請完成專修畢業。
- 為確保跨學科多元化，同學須遵循以下要求選擇六門選修科目：
 - 至少四門科目在 3000 等級或以上；
 - 須從兩個或兩個以上學系中選擇科目。

➤ 必修科目 (將於 2017/18 學年起每逢第二學期開設)

GEND 3005 性別、社會、文化

➤ 選修科目目錄

每學期可供選修之有關科目將於開學時公佈，有關科目將陸續加入)

8. 課程查詢

學術查詢

陳錦榮教授 (共同主席)，人文及創作系主任

劉詠聰教授 (共同主席)，歷史系主任

Stuart CHRISTIE 教授，英文系主任

周耀輝博士，人文及創作系

洪雪蓮博士，社會工作系副主任

黃何明雄博士，社會學系

行政查詢

盧方小姐，人文及創作系

常見問題

1. ① 性別研究專修課程之必修科目何時提供？
☞ 自 2017/18 學年第二學期開始，必修科目 *性別、社會、文化* 將於每學年第二學期提供一次。
2. ① 我 2016/17 學年第一學期修了一門與性別有關的科目，此科目學分可否被計入性別研究專修課程？
☞ 性別研究專修課程將於每學期更新選修科目目錄，惟有 2016/17 學年第二學期期間及之後所修之科目學分可計入專修課程。
3. ① 我可否將主修課程的選修科目同時計入性別研究專修課程的選修科目？
☞ 此科目將不會被同時計入性別研究專修課程的選修科目。

4. ① 我將於 2016/17 學年第二學期畢業，畢業前是否有資格申請成功完成性別研究專修？
☞ 性別研究專修課程於 2017/18 學年第二學期開始提供其必修科目，因此 2017 年畢業班將未能申請成功完成性別研究專修畢業。2018 年畢業班為第一批有資格申請之學生，惟同學須滿足性別研究專修課程規定之要求。
5. ① 我達到性別研究專修課程規定之要求，何時可以申請？
☞ 同學修畢專修課程要求的 21 學分，可於在學最後一個學年的三月份申請完成專修畢業。

9. 聯繫方式

若您對性別研究專修課程有任何疑問，歡迎寫信或致電垂詢。

電郵: gender@hkbu.edu.hk 電話: (852) 3411 5538.

網頁: gender.hkbu.edu.hk

性別研究專修課程管理委員會